
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 9. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 122 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 122:  

”Er ministeren enig i, at det er en dårlig ide at flytte f.eks. knæoperationer væk fra de 

nye supersygehuse og ud på nye såkaldte ”nærhospitaler”, sådan som Socialdemo-

kratiet lovede før valget? Og i bekræftende fald er ministeren da enig med Jakob 

Kjellberg, der er sundhedsøkonom hos VIVE, og som om S-forslaget har udtalt, at: 

”Man skal holde sig fra operationer. Det er helt misforstået. Ting kan jo gå galt, når 

man opererer, og så er det rigtig rart, at der for eksempel er en intensivafdeling tæt 

på”? 

 

Svar: 

Som det fremgår af den politiske forståelse mellem Socialdemokratiet, Radikale Ven- 

stre, SF og EŶhedslisteŶ ”Retfærdig retŶiŶg for DaŶŵark”, vil regeriŶgeŶ iŶvitere til  
forhandlinger om en sundhedsaftale.  

 

Forud for et regeringsudspil ønsker regeringen en inddragende proces, så KL, Danske 

Regioner, personalegrupper og øvrige interessenter kan drøfte udfordringer på områ-

det og komme med input til løsninger, herunder ift. at skabe større sammenhæng og 

mere nærhed i sundhedsvæsnet.  

 

En større sammenhæng kræver blandt andet et styrket samarbejde mellem de cen-

trale aktører – praktiserende læger, kommuner og regioner. Det gælder også ift. de 

såkaldte nærhospitaler. Rammerne herfor vil indgå i regeringens udspil.  
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